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UDI historie 1899-1909 
 
Inleiding. 
 

Naar aanleiding van het digitaliseren van UDI-foto’s, krantenknipsels en documenten vond ik het leuk 
jullie een jaar voor het 125-jarig bestaan mee te nemen in de geschiedenis van de muziekvereniging. In 
de PC staat het ook maar te staan dus is het mooi om het te delen! 
Vanaf 4 februari neem ik jullie elke maand +/- 10 jaar mee de tijd in met foto’s, wetenswaardigheden uit 
oude notulenboeken, maar ook uit boekjes van Oud Rozenburg geschreven door Jo Bergwerf, ‘100 jaar 
Rozenburgse Harmonie’ geschreven door Aad Tetteroo, andere bronnen en informatie uit eigen ervaring. 
Buiten foto’s heb ik zelf ongeveer 1,20 m archief staan bestanden uit krantenknipsels, foto’s en andere 
dingen die betrekking hebben of zijn gepubliceerd over de vereniging. Maar ook mijn 51-jarig 
lidmaatschap, de bekende paplepel van thuis uit en bestuurlijk werk hebben ervoor gezorgd dat ik niet 
alles maar wel aardig wat kennis heb, jullie gaan het beleven! 
 
Als eerste wil ik jullie feliciteren met de 124e verjaardag van onze Vereniging, maar hoe begon het? 
 
Velen van jullie hebben bij het 100-jarig bestaan in 1999 het boekje 100 jaar Rozenburgse Harmonie 
geschreven door Aad Tetteroo ontvangen. Voor diegene die dit boekje niet hebben staat te lezen dat het 
oprichten van UDI ontstaan is uit het feit dat Rozenburg bij de feestelijkheden van de inhuldiging van 
Koningin Wilhelmina op 6 september 1898 geen muziekvereniging had. Een week na deze datum werd 
het uiteindelijk toch gevierd en kwamen er zelfs mensen van buiten Rozenburg het feest meevieren. 
Fanfare ‘De Kleine Trompetter’ uit Abbenbroek zorgde voor de muzikale omlijsting en Rozenburg haalde 
gelijk landelijke bekendheid want zoiets was nog nimmer voorgekomen.  
Enkele burgers vonden het niet goed dat zoiets nog eens zou voorkomen, en smeedden aan het einde 
van 1898 plannen om een muziekvereniging op te richten. Op 4 februari 1899 werd een oprichtingsavond 
georganiseerd, 23 geïnteresseerde Rozenburgers waren die avond aanwezig. Men liet er geen gras over 
groeien die avond, een voorlopig bestuur was in het leven geroepen en ze hadden een heuse agenda 
voor deze avond. 
 
De notulen van de oprichtingsvergadering op 4 februari 1899 
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Er werd gesproken over een regelement, werkende 
leden, donateurs en contribuerende leden en ze 
vonden dat er ook een naamgeving moest komen. 
De toenmalige molenaar Klaas van der Wilt kwam 
met het idee de muziekvereniging ‘Uitspanning Door 
Inspanning’ te noemen. Er werd niet moeilijk over 
gedaan en het Fanfareorkest UDI was een feit. 
Leuk om te zien wie de eerste leden waren van de 
Fanfare UDI (linker foto) en wie de contribuanten 
(rechter foto).  De leden kwamen in die tijd uit alle 
lagen van de bevolking, de betrokkenheid van de 
Rozenburgse bevolking was groot. De donateurs uit 
die tijd zouden nu sponsoren worden genoemd en 
waren in die tijd de notabelen. Hun bijdrage in die 
tijd varieerden van 1 en 2,5 gulden tot wel 5 gulden. 
Het was nodig om instrumenten te kopen en er 
werden hoge renteloze leningen afgesloten waarvan 
er elk jaar 10 zouden worden uitgeloot.  
In directeur Abraham Jordaan vond de vereniging de 
dirigent en lesgever en zo werd op 31 augustus 1899 
het eerste optreden verzorgd voor het 1e oude 
openbare school tijdens de viering van 
Koninginnedag. 
Omdat Dhr. Jordaan niet kon stond organist Pieter 
Boon van de Ned. Hervormd kerk voor UDI 
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*De 1e Openbare school stond op de hoek Molenweg – Kerkweg, de Platanen aldaar staan er nog. 
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De contributie voor werkende leden was in die tijd 15 cent per week en de directeur kreeg 2,5 gulden 
voor een avond.  
Bij het doorlezen van het 1e notulenboek van UDI, we mogen ons rijk rekenen met de aanwezige 
notulenboeken (10 in totaal) en handgeschreven met als laatste van 23 januari 1991, kom ik leuke dingen 
tegen.  Zo lees ik dat op de algemene leden vergadering van 7 maart 1900 dat er na de opening van de 
voorzitter door de werkende leden een stukje muziek gespeeld wordt.  Tevens worden in deze 
vergadering de 1e 10 leningen uitgeloot.  
Verslaglegging van concerten en ergens een marsje verzorgen is helaas niet te lezen in de notulenboeken 
maar er wordt wel over geschreven. Veel zijn het er niet en ze beperken zich tot muzikale uitvoeringen op 
2e paasdag en 2e pinksterdag en een mars op 31 augustus 1900. Op een bestuursvergadering van 30 
oktober is te lezen dat er een voorstel is om op 26 november 1901 de eerste uitvoering te geven.  
 
Zo is ook te lezen dat op 21 december 1901 Burgemeester Boers benoemd wordt als erevoorzitter van 
UDI. Helaas is niet te lezen waarom, maar wel is te zien dat hij bij vele bestuursvergaderingen aanwezig is 
geweest en veel voor de vereniging heeft gedaan. 
 
12 maart 1903, op de Algemene leden vergadering vraagt voorzitter Gerrit J. Visser de werkende leden 
een stukje te spelen waarna de vergadering voortgezet wordt. Als ik het notulen boek verder doorlees 
blijkt dit een vaste aangelegenheid te worden.  
 
 
Op de bestuursvergadering van 26 april 1904 wordt een klacht van 12 werkende leden behandeld die 
willen opstappen als Directeur W. Drieschen, die blijkbaar Directeur Jordaan vervangt, aanblijft. Ter lezen 
valt dat een bestuurslid contact opneemt met laatst noemende. 
 
Oktober 1904, directeur Jordaan schrijft via het bestuur een algemene ledenvergadering uit voor de 
werkende leden. De dirigent is het zat dat de repetities heel slecht worden bezocht en geeft aan dat de 
verenigen zal ophouder met bestaan als dit niet anders wordt. De aanwezigen geven aan blok aan dat zij 
in het vervolg de repetities trouw zullen bezoeken, de kou is uit de lucht! 
 
November 1905, directeur Jordaan dringt aan op het aanstellen van  
een andere dirigent. De redenering is niet te lezen maar hij komt zelf  
met een vervanger. De Heer van Herwaarden uit Rotterdam die ook  
voor Brielle staat. Hij bedankt voor de eer en Jordaan komt met nog  
een andere aanbeveling die het stokje van hem overneemt en op 2e  
kerstdag 1905 al voor UDI staat. Het is directeur   
Hendrik van Gent. Deze blijkt honkvast, na later blijkt, deze dirigent  
blijft tot 1921 op de bok staan                                                             
 
                                                                                                          Directeur H. van Gent 
 
29 maart 1906, op de Algemene ledenvergadering blijkt een financieel gat te zijn van 29,94 gulden op de 
jaarrekening van 1906. Vanuit de vergadering wordt een voorstel gedaan dat de leden een eigen 
vrijwillige bijdrage kunnen doen om het negatieve saldo weg te werken. Een intekenlijst wordt gemaakt 
tijdens de vergadering.  
Na afloop der vergadering worden de bestuursfuncties verdeeld, waarvan deze onderstaande foto 
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5 mei 1906, het bestuur neemt een besluit om een stoomboot te huren om naar een concours te gaan in 
IJsselmonde. 
 
Algemeen ledenvergadering 21 maart 1907, hier is te lezen dat het huren van de stoomboot voor het 
concours niet de winst heeft opgeleverd wat gedacht. Het tekort op de jaarrekening over 1906 is 
opgelopen tot 70,00 gulden.  De inschrijving van de leden voor een eigen bijdragen om het tekort over 
1906 weg te werken komt niet verder dan 20 gulden blijkt uit de stukken. Er komt een voorstel uit de 
vergadering om de gemeente te vragen het tekort op te vullen.  
 
Op de bestuursvergadering van 31april 1907 geeft de voorzitter aan dat de gemeente negatief heeft 
gereageerd maar dat er geen huur voor het lokaal betaald hoeft te worden. Dat scheelt, en een 
bedankbriefje wordt verzonden.  
Op dezelfde vergadering werd besloten dat het gehele bestuur  
meegaat op het concours te Oostvoorne. Er is inmiddels een vaandel  
blijkbaar wat door op voordracht van het bestuur door Abraham Degeling  
zal worden gedragen. Zijn onkosten worden door de vereniging gedragen  
wordt besloten. 
 
In dit jaar 1907 wordt de uitvoering vastgesteld op 21 november. 
 
Bestuursvergadering 23 mei 1908, er wordt besloten op 30 mei de nieuwe  
Burgemeester een serenade te gaan geven. 
Op 26 mei 1908 is te lezen dat de serenade wordt uitgesteld vanwege een  
ernstig Ziek lid van de zangvereniging Halleluja. De serenade wordt verplaats  
naar 11 augustus. 
 
10 september in het jaar 1908 wordt er door de fanfare aan een concours te Hekelingen deelgenomen. 
 
Op 29 augustus 1908 wordt voor het 1e oude openbare school een concert gegeven ter gelegenheid van 
Hr. M. de Koningin omdat op de 31e de dirigent onmogelijk kon. *Een leuk weetje, Koninginnedag werd 
van 1898 tot 1948 op 31 augustus gevierd. 
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Bestuursvergadering april 1909. 
Er wordt gesproken over op handen zijnde blijde verwachting van de geboorte van prinses Juliana, wat 
later bleek. Op de zaterdag na de geboorte wil de Fanfare het eiland rond. De Heer Nicolaas Barendrecht 
zegt toe een kar met twee paarden beschikbaar te stellen om met de Fanfare rond te rijden. 30 april was 
het zover en het UDI-idee werd een groot succes 
 
Verder valt in het 1e notulen boek te lezen dat er op 26 augustus wordt deelgenomen aan een Concours 
te Nieuwenhoorn en dat zij op 23 december de jaaruitvoering zullen geven. 
 
Het laatste leuke feit is dat in oktober in dit jaar 1909 op de jaarvergadering de notulen niet voorgelezen 
konden worden omdat de oude benzine lampen het hadden begeven. In de vergadering werd besloten 3 
nieuwe petroleumlampen aan te schaffen, dat mocht niet meer gebeuren!  
 
Slot woord: 
 
Dit zijn de eerste 10 jaar van het bestaan van onze vereniging UDI. Het valt mij op dat er weinig verslag 
legging is van de optredens die worden verzorgd, wel de aankonigingen of besluiten daartoe. Deze 
besluiten zijn wel de zaken waar het de eerste 10 jaar om ging, buiten het les geven en onderwijzen der 
muziekanten van de nieuwe Fanfare. Je kwam niet zo maar in het orkest of in aanmerking voor het les 
nemen. Een commissie ging daarover en uiteraard was het beschikbaar zijnde instrument ook een 
toewijzing in het criteria.  
Ik wil niet te veel dingen die zijn opgesteld in het boekje 100 jaar Rozenburgse Harmonie overnemen en 
heb daarom gezocht naar de vastlegging zoals in deze eerste 10 jaar hierboven is benoemd. 
 
De datum 4e februari, heeft voor mij een bijzondere betekenis gekregen. Niet alleen als oprichtings 
datum van UDI, een feestelijke dag als verjaardag van UDI maar ook een dag om te herdenken. Twee 
familieleden beiden jarenlang lid van UDI geweest,zijn op deze datum gecremeerd, toeval of niet in 
iedergeval een mooie gedachten in de lijn van de club en deze oud leden. Mijn Vader Teun van de Meer, 
67 jaar lid en verdienstelijk Cornetist (†2010) en zijn broer Jan van der Meer, 74 jaar lid en verdienstelijk 
klarinetist en mijn leermeester (†2017) van ondergetekende. Beiden broers hebben veel gedaan binnen 
de vereniging en zijn door de vereniging als Ere leden benoemd. (ome) Jan v.d. Meer mocht zelfs voor zijn 
vele (bestuurs) werk van zijne Majesteit de Koningin de orde van Oranje – Nassau krijgen.   
 
Ik neem het recht in deze historie van UDI deze persoonlijke noot op deze 4e februari op te nemen omdat 
dit naar zijn inziens ook in deze vastlegging op deze dag thuis hoort. 
 
 
Hoop dat jullie met het zelfde plezier en interesse deze 10 jaar hebben gelezen als dat het is opgemaakt.  
 
Met muzikale groet, 
 
 
Arie van der Meer 

 
 


